



ဗဟိုခေတ်တမ်းစာတမ်းလမ်းစာ ဂဝ်.ငဝ်းသုခေ်,လံးဂူခေ်း (လိုင်းတံး)

ဝခေ်းထိ 04/03/2015

သိုက်းမခေ်းကဝ်းခွင်းယိုဝ်း၊ ပေယု.ထုပ်. ခးဂ်းဂူခေ်းမိုင်း ဗွင်းပင်တိုက်းဂဝ်းဂင်.

ဂဝ်.ငဝ်းသုခေ်,လံးဂူခေ်း(လိုင်းတံး) လံးဂူပ.ထုပ်းတွင်းထာမ်ငဝ်းလံးပင်တိုက်းခွင်းဂဝ်းဂင်. (ဂူဝ်းဂင်.) ယာမ်းလိပ်
 သေ လံးဂူ.ဝးသိုက်းမခေ်းကမ်,လိပ်,ပေသင်သေ ယိုဝ်းဂူခေ်းမိုင်းခေ်းလး; ဂ်းတံးဂ်းမီးလွင်း; မတ်,လိပ်းထိုင်တံးထိုင်
 ခေ' . လိုင်ခေ်းကဝ်းဂူခေ်းမိုင်းပိခေ်းတူဝ်တင်တု,ဂခေ်းမူဂ်းယိုဝ်း၊ ပေယု.ထုပ်.ဂူခေ်းမိုင်းလိုင်းကခေ်းခဝ်ထာင်,ထိုင်
 ဝးလွံးထိမ် သိုက်းဂဝ်းဂင်. ခေ်းလိုင်းခေ်းထိုင်။

ဂဝ်.ငဝ်းသုခေ်,လံးဂူခေ်းဂဝ်းခးလံးဂ်းခးမူခေ်းလိုင်းလဝ်းထာမ်ပးတုးခေ်.

ဝခေ်းထိ 13/02/2015 ခာ်းယာမ်းမူဂ်း; 04:00 မူင်းဝံးဝခေ်း	ကဝ်ယိုဝ်းခွင်းခေ်းလး; ခခေ်းယိုင်း 2 ဂေယု.မတ်,လိပ်း၊ ဂေယု.ခိုင်; ကယု 76 ထိုင်;ဂေယု.ခိုင်;ကယု 47 လိုင်းခပ်ခီ,ဂူတ်./ဂး ဗခေ်း; လဝ်,ဂံး
ဝခေ်းထိ 13/02/2015 ခာ်းယာမ်းမူဂ်း; 06:00 မူင်းဂူဝ်းခမ်;	ကဝ်ယိုဝ်းခွင်းခေ်းလး;တိုင်.လုးဂူ;ဗခေ်းမေးဂူ;ခိုင်;- မေးခခေ်းကယု 48 ခေ်းလး;ဂေယု.ပိခေ်းဗခေ်းကယု 33 ပီ။ သွင်ဗခေ်းမေးခီ,ဂူတ်.ခိုင်; ဗခေ်း; လဝ်,ဂံး
ဝခေ်းထိ 13/02/2015 ခာ်းယာမ်းဂင်ခမ်;	ဂူခေ်းဝခေ်းလံးထုပ်,ကဝ်ပိခေ်းတူဝ်တင်ပိုင်;တု,လမ်းတုလုး လံးသိုက်းမုတ်းဂဝ်းဂင်.
ဝခေ်းထိ 19/02/2015 ခာ်းယာမ်းမူဂ်း; 03:00 မူင်းဝံးဝခေ်း	ကဝ်ခွင်းယိုဝ်းခေ်းလး;လဝ်းခေးဂေယု.ခိုင်;ကယု 61 တိုင်.လုး မတ်, လိပ်းခေ်းဝခေ်း;ကခေ်းဂခေ်းတင်လခေ်း ဝိုင်းလဝ်,ဂံး 6 လမ်း

ဝမ်းထိ 19/02/2015	ပေးထုပ်.ဂူခင်းဝါခင်း; 4 ဂေ့. တီးတပ်.သိုင်းမာခင်း; ကခပ်ပန်း ခင်းလပ်,ဂါးသေ ဂူခင်းမိုင်းဂေ့ခိုင်;ရှာလံာံ.ထိုင်ယာမ်းလိပ်
-------------------	--

ဗူးရှူး.ရှခပ်တမ်တုဗပ်လတ်;ခခေဝး; ခပ်လံးရှခပ်တုတ်တံဂူခင်းမိုင်းလွမ်းခိုင်သီခင်းတောင်းခင်းလပ်,ဂါး၊ တီးတုတ်တံဂူခင်း မိုင်းခခေ. မာင်လိုင်း ထုတ်,မတ်.မိုင်းသေ ပီခပ်ဗခင်ရှာင်းကခပ်လိလမ်းခခေလံးဝး; ဂါခပ်ကပ်တံဂူခင်းမိုင်းခခေ.ခမ်သေ ကခပ်လံးဂိမ်း ခေးမုခင်းဝံ.လိုင်းခခေ.ခွခင်း။

ယူ,တီးဂပ်.ငပ်;သုခပ်,လံးဂူခင်းရှမ်းခေး; ခသ.သွမ်းလွင်းယိုင်းခလးလွင်းပူခပ်.ပီခပ်တေ့,ဂူခင်းမိုင်းခခေ. တေ.တေ.ဝးဝးသေ တုတ်;ယွခင်းရှူးခင်းယာင်းရှီးလီး တုတ်တံခင်းသုခပ်,လံးဂူခင်းလတ်;လိုင်းလမ်းဗှာ. ဂမ်းသားခပ်မိုင်းမာခင်းရှူး; ခပ်;လေ,ယိမ်းဂူတ်,ထတ်;ခင်းပိုခပ်.တီးဂပ်;ဂါင်.ဗွင်းဗွင်း ပိုင်းတု, ပန်းတုတုလမ်းလွမ်း ငပ်;လံးသုခပ်,လံးသုခပ်, ပီခပ်ဂူခင်းခင်းပိုခပ်.တီးသေ တု,ဂါးသုခင်းရှူးမီးလွင်းကပ် လွင်းပူခပ်.ပီခပ်လိုင်းခခေ. ပိုတ်,လတ်;ကွတ်,ခခေလိင်းလိင်း; လိင်းလိင်းခခေ.ယူ။

ရှပ်ယွ;ပိုင်ပီခပ်/ရှိတ်,ဂါခပ် (ကပ်ခိုင်လွင်းတွင်းထမ်း ခင်းလိုခပ် ဗွမ်းပရူးကေးရီး ဝင်းလိုခင်းသုတ်;)

ပီခပ်လိုင်းခတ.ဗူးလံးထုတ်,ပေးထုပ်. ပူခပ်.ပီခပ်သေထုတ်,ခေးတံဂမ်းဗွင်းဂူလမ်း ဝှပ်;တု,လွင်းရှူး,လူမ်း; ဗူးထုတ်, ပူခပ်.ပီခပ် ခလးကမ်း,လောင်;ကပ်ကွတ်,ခခေတင်းမုတ်;

1 ကပ်ခွင်းယိုင်းခလးဂူခင်းမိုင်း ဗူးယိင်းသွင်ဂေ့. မာတ်,လိပ်; ဗွင်းမီ,ရှုတ်./ဂေး ဗခတ်;ဝိင်းလပ်,ဂါး ဝမ်းထိ 13/02/2015

“ခခေခခေ” (ကုယု 76) ယူ,ခင်းလပ်,ဂါး။ မိုင်းဝမ်းထိ 10/02/2015 ဝါးမီးဂါခပ်ပိုတ်;ယိုင်းဂခပ်ယပ်. မခင်းခခင်းလံးခခေပံး;လွမ်းဂူခင်းခင်းရှူးခင်းမခင်းခခင်းထိုင်လီခပ်လိခပ်ဗှင်,ခခေ။ ဝမ်းထိ 13/02/2015 မခင်းခခင်းခိုခင်းပွတ်;ရှူးခင်း ပိုင်းတု,မိုင်းပွဲ,မူ 6 တုတ်ကွတ်,ခွတ်; ဝှပ်;ဝးကမ်း,မီးဗွင် ကွံ,ခပ်;ခပ်။ မခင်းခခင်းပွတ်;ခိုခင်းဂေ့.လိပ်ဂူလမ်း ဝှပ်;ဝးကမ်း,မီးဗွင်လှူခပ်.ဝးထုတ်,လီပွတ်;မိုင်းခိုခင်း ဗွင်းငပ်;လံးပီခပ်ဗိုခင်းဗွင်း လိုင်းခခေ။ လိုင်းခပ်ဂေးဂူခပ်.ဝးပေးပီခပ်ဂူခင်းထပ်;ယူဝ်သိုင်းမာခင်း;တေ ကမ်း,ရှိတ်;သင်ခခေ မခင်းခခင်းလင်,ပွတ်;မိုင်း။

မိုင်းမခင်းခခင်းထိုင်ရှူးခင်းယပ်.ခခေ. သံသိုင်းမာခင်း;မီ,ရှုတ်./ဂေးမေးရှိမ်းလမ်မခင်းသေဂိုတ်;။ သိုင်းမာခင်း;မာင်လိုင်းလွင်းရှုတ်.သေ ယု.ဗခင်းတုရှူးခင်းရှိမ်းရှွမ်း ကခပ်မီးလါခပ်.ခံးခွပ်;ခွင်ဂိခပ်ယွ;ယိမ်းယပ်.ကပ်ခွင်မာင်လိုင်းဂိခပ်ဗွင်း။ ခပ်ရှခပ်ဂူခင်းထပ်;ယိင်းခခေ.ယူ, ဂူလမ်းဂေးကမ်း,လတ်;သင်တီးမခင်းခခင်း။ ဂမ်းခခေ. သိုင်းမာခင်း;ခပ်ဂေးဂူး,လူးထိုင်;ရှူးခင်းခိုင်;သေ လတ်;တီးလပ်;ရှူးခင်းခခေ.ဝး; ဂူခင်းထပ်;ယိင်းခခေ.ကမ်း,ထုတ်,လီယူ,ဝံ.တီးရှူးခင်း ထုတ်,လီပံး;ဂူး,လူး မိုင်းခခေ,ခခေယပ်.။

ဂမ်းခခေ.မခင်းခခင်းဂေးဂမ်းသိုပ်,သေဂေ့.ဂေ့.ရှူးခမ်း/ရှေးရှုတ်.ဂူး,သင်,မခင်းခခင်းခလး; ခခင်းယိင်းထိုင်; 2 ဂေ့.တီးလီခပ်လိခပ်။ ရှုတ်.ခခေ.သမ်.ပီခပ်ရှုတ်.ကွခပ်,(ရှုတ်.ဂိင်)သေဗွင်းတုဂေး; လိပ်.ဂိပ်;။ ဗွင်းခမ်းယမ်း 04:00 ပံးလေးခခေ.လမ်းခပ်တိုက်.ရှေးရှုတ်.လတ်;ဗခေ,သီခင်းတောင်း ခင်း

စားဝိုင်းလေးတူခင်းချာခင်း တီးတော့လွင်း(လိခင်းဗှံ၊) ချးသီးခရိုင်းယူ၊ ဗွင်းခခင်းခပ်လျးခွင်း
လာ်း၊ ကခင်း ယိုဝ်းသို၊ခိုဝ်းယိုဝ်းယိုဝ်းသေ တိုဝ်.လျးခင်းရူတ်.ဗေံ၊ခိုင်။ မာ်၊ခွင်းဂမ်းဗွင်းတိုင်း ပွင်၊
ခင်းရူတ်.သေ ဂျ၊တိုဝ်.သို၊လျးတိုခင်းဗေံ၊သို.ဂူခင်းထဝ်းယိုင်း ကခင်းခင်းတင်းခေးဂိုမ်း ဂူခင်းခပ်း/
ရှေးရူတ်. ခခင်း.ယဝ်။ ဗှံယိုင်းထိုင်းဂေး.ခိုင်၊ကာယု 47 ဂေး.ခင်းတင်းလင်ခခင်း. စတ.တိုဝ်. လျး
တီးချ။ မာ်၊ခွင်း ယိုဝ်းခပ်းပွင်၊မာ်၊ဂာ်းဗေံ၊သို.မခင်းခင်းသေခပ်းပျးမာ်၊ဂာ်းဗေံ၊ခွာထိုင်း။ ရူတ်./ဂျး
ဂေး ခွပ်းယာင် မာ်၊မခင်းပွင်၊သေလံးဂိုတ်းဝံ။ ဂမ်းခခင်း.သိုဝ်းမခင်းမွှ်း 4-5 ဂေး.ယိုဝ်းတင်းခွင်းလာ်း
သေကွာ်၊မျး တီးတိုက်တင်းလာ်းခင်းတင်းခခင်း.ယဝ်။

ဗွင်းသိုဝ်းမခင်းမျးလျးရူတ်.ခခင်း. သိုဝ်းခပ်ဂေး.ခိုင်၊မေလလာတ်းဂွမ်းခခ၊ မခင်းထာမ်ဝျး “သူဗေတ်း
မျးတင်းခခ်.ဂိုတ်းသင်?”

ဂူခင်းထဝ်းယိုင်းခခင်း.ဂေးတွပ်၊လာတ်းဝျး “ခွပ်းပိုဝ်းသူလှံ.ရှပ်းဂျ၊လျးလိခင်းလိခင်းခခ၊လျး၊ သူသမ်.ယိုဝ်း
ရှပ်းဂိုတ်းသင်?”

ဂမ်းခခင်း.သိုဝ်းမခင်းဂေးလာတ်းတီးခင်းယိုင်းခပ်ရှပ်းဂျ၊ရှာယူတ်းယာ။ ခပ်ကမ်၊လှံဂူခင်းလိပ်းသင်။
ဗှံယိုင်းလှိုင်းခခင်း.ဂေးဂပ်းသိုပ်၊ဗှံခင်းရှာရူတ်./ဂျးတင်း၊လမ်းမျးရှပ်.ခပ်ဂျ၊။ လှိုင်းခပ်ဂေးလံးထုတ်၊
ကပ်ဂျ၊တီးတူခင်းချာခင်း တီးမီးလုမ်းဂူခင်းခခမ်၊ပွံ.လှံထိုမ်ခပ်။ ဂူလှံးဂျးတီးခခင်းကမ်၊မီးမေယု
ခ လ ; တိုခင်းဂူခင်းထဝ်းယိုင်းခခင်း.ဂေးပိခင်းလှိုတ်းပိခင်းယာင်ယူ၊ တင်းခိုခင်းယဝ်။

ထိုင်ဂာင်ခခ်မိုင်းလိမ်းမျး လှိုင်းခပ်လံးထုတ်၊ကပ်ခိုခင်းရူတ်.တေး.ဂျ၊လျးတေးခမ်းလိခင်းလိခင်း 125 ခခင်း.
ယဝ်။ လှမ်းတေးလှမ်းတင်းဂေးလှိုင်းခပ်လံးထုတ်းရှပ်းတူဝ်တံဂူခင်းခခမ်၊ 4 ဂေး. (ကာယုမွှ်း 17-18)
သို၊ သိုဝ်းခွပ်းဂူခင်းမိုင်းထမ်းမတေး(ယူဝ်းယူဝ်း)တံယူ၊ရှပ်းသိခင်းတင်း ခခ်းပိုခင်း.တီး၊ လိခင်းသိမ်းချိုင်း
ခခင်း.ယဝ်။ ဗွင်းခပ်ရှပ်းထိုင်လိခင်းလိခင်းခခင်း. လှိုင်းခပ်လံးထုတ်၊ကပ် ဂျ၊ယူတ်းယာတီးရှင်းယု
ခေးသခင်း (ဗေံ၊မိုင်းခခ၊)ဂမ်းလိပ်ယဝ်။



ဒီပီးရှင်း၊ တူင်၊ ဝှင်းသိုဝ်၊ သါခမ်

2 ကပ်ခွင်းယိုဝ်း ချးနှိမ် ဂျးဗုင်မေးကခမ်ဒီ၊ ရူတ်၊ နိုင်းခွင်းလပ်၊ ဂါး ဝခင်းထိ 13/02/2015 တင်းကပ်ဂူခင်းမိုင်းနှိတ်းတူပ်တိုင်တျာ်နှိတ်းသိုက်းမုတ်းတေးသိုက်းဂပ်းဂင်၊

ခောင်းယိုဝ်းဂပ်းဂင်၊ (ချီခင်းသိင်္ခးလီခ ကျယု 48) တင်းဗုင်ခေ၊ မခင်းခောင်း (ယာင်းကိုင်ခ ကျယု 33) တီးယု၊ ခွင်းလပ်၊ ဂါးတီးမခင်းခချး ဂှိမ်းလမ်ဂတ်၊။ သွင်ပူ၊ ကွတ်၊ လိင်၊ မူလေးမီးရှာခင်း၊ ခါးခွင်းကွခင်း၊ ကခမ် ခိုင်။ ချသွင်ပူ၊ ကွတ်၊ မီးလုတ်၊ လောင်းတိုက်၊ လိင်၊ ဂိုက်၊ ဂခင်းသွင်ဂေ၊ ၊ ဂေ၊ ပီခင်းခောင်းမေးတေ၊ မီးလုတ်၊ သီ၊ ဂေ၊ ယပ်၊ မီးလွမ်းဗုင်ဂေ၊ ကွခင်းတင်း။

ဂူခင်းဂှိခင်းလင်ခမ်၊ လီးကွခင်းဂခင်းပံးမိုဝ်းဝခင်းထိ 10/02/2015 ထိုင်လိခင်းလိခင်းဗုင်၊ ခေ၊ ဗုင်ခေ၊ တေ၊ ပီခင်း ပာင်တိုက်။ မိုဝ်းဝခင်းထိ 12/02/2015 ခခင်းသွင်ပူ၊ ကွတ်၊ ခိုခင်းပွတ်၊ ဂှိခင်းမိုဝ်းကွံ၊ ခပ်းမူ ကခင်းခပ်လိင်၊ ဝံ။ ခပ်ခမ်းလိခင်းလိခင်းယမ်းဂင်ခင်းသေဒီ၊ ရူတ်၊ နိုင်းပွတ်၊ ဂှိခင်း။ ဗုင်ခင်းခပ်လတ်းခမ်း၊ တီး တျးဂူတ်၊ ထတ်း သိုက်းမခင်းခင်းဝိင်းခခင်း၊ သိုက်းမခင်းယုမ်၊ လူးခပ်လေးခပ်ဂေ၊ ထိုင်၊ ဝျးတေ ကမ်၊ မီး ပခင်းရှု သင်ခမ်ယု၊ ယပ်။ ခပ်ခိုခင်းပွတ်၊ လူးလိခင်းလိခင်းခေ၊ ယမ်းတမ်းခမ်း။

မိုဝ်းဝခင်းထိ 13/02/2015 ခခင်းသွင်ပူ၊ ကွတ်၊ ခိုခင်းခမ်းလိခင်းလိခင်းထိုင်ပွတ်၊ ခိုင်၊ ပိုဝ်းတျးမိုဝ်းကွံ၊ ခပ်း မူခပ်။ ဂူလု်းဂျး ယမ်းတမ်းခမ်းခခင်း၊ ခပ်ကမ်၊ ခိုခင်းပွတ်၊ လိခင်းလိခင်းတင်းဗုင်၊ ခေ၊ ယပ်၊ လေး၊ ဂူခင်း ခင်း ဂှိခင်းခပ်ဗုင်ဂေ၊ လွမ်းမံးလုံလွမ်း၊ ဗုင်ခခင်းဗုင်ဂေ၊ ခတ်းလုံထုင်းဗုင်ခင်းရှုခပ်ယု၊ ဂူလု်းဂျး



နှိပ်နှောင်း တူင်,ရှင်းသိုဝ်,သာခင်

3 ကပ်ရွင်းယိုဝ်းလေးလောင်းခရူးဂပ်ဂါင်.ကယုယု 61 မာတ်,လိပ်း တောင်းလောင်းလပ်,ဂါး ဝခင်းထိ 19/02/2015

“ယေးယေး” ကယုယု 61 ပီခင်ရှုခင်းဝါခင်းခခခင်းယူတခင်း ယူ,တောင်းလောင်းဝင်းလပ်,ဂါးမွတ်; 6 လဂ်း။ မခင်းလံးမီးလုဂ်းသာမ်ဂျေးလေးမီးပုလောင်း။ မခင်းလံးလံးပံးခပ်;လိခင်လိခင်ခခ,လွမ်းရှုခင်းရှိုခင်း မခင်း တင်းခတ,ပင်တိုဂ်းခတ,ပီခင်သေ လိုဝ်းခပ်ယူ,သဝ်းဝံ.တီးပင်သဝ်းရှုခင်းပံးယေးတီးခိုင်; တောင်း လောင်း ခရူးသာခင်း (တောင်းမိုင်းခခ,) တီးခမ်းလိခင်လိခင် 137။

မိုဝ်းဝခင်းထိ 19/02/2015 ခခခင်း.မခင်းလံးခမ်းလိခင်လိခင်သေမိုဝ်းခိုခင်းရှိုခင်းပိုဝ်းတု,မိုဝ်းလွ်းရှိုခင်းခရူး။ မိုဝ်းခမ်းယမ်း 03:00 ဝံးခခခင်. သိုဂ်းမခင်းလုခင်းခိုင်;ဂိုင်.ဂါင်.ကပ်ရွင်းယိုဝ်းခပ်;ခင်းဝါခင်းမခင်း။ ယွင်းခတ,ယိုဝ်းခပ်;ဝါခင်းခခခင်. မခင်းလံးလေးရှုခင်းခမ်းရှိုခင်းရှိုခင်းခခခင်းခခခင်း,ပိုဝ်း တ ၂ , ၅ ၂ တောင်းမိပ်းတူင်ခင်းသူခင်ကွံး။ ရှုခင်းဝါခင်းမင်လိုဝ်းလွတ်;ရွှေ့ကမ်းမီးလွင်းတုမ်.တိုဝ်.မာတ်,လိပ်း

ရှုခမ်းဝါခမ်းသမိဂေ့ခခေခရှခခရှတ်./ဂးလမ်းခခိုင်းသေ သိုပ်,ဂျးလွမ်းတေ့ပေးထိုင်လီခခလိခခခခ,
ဂမ်းသိုပ်ခခခခ.ယပ်.။ ခပ်ဂေ့ဂျးတီးရှင်းယု ယုတ်းယုရှ်းလိမ်းခပ်ယု,ယပ်.။ ရှုခမ်းလံးဂေ့ခခိုင်း ထုဂ်,
ပေ့. ထုပ်. ရှပ်.ရှိုင်း ခလးတုမ်းတိုပ်.ပးတင်းခခိုင်းတုပ်ယု,ယပ်.။



ခိပ်းရှင်း တုင်,ဂုင်းသိုပ်,သခခ

သင်ခိးရှ်းရှိုပ်ယွံးထံင်းဂမ်းသိုပ်,

Email: shanhumanrights@gmail.com , shrf@shanhumanrights.org

Website: www.shanhumanrights.org

Mobile Phone: +66(0)93- 297-7754